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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 12. marts 2021.  

Spørgsmål nr. 144: 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange almene boligforeninger, der findes, som har solgt 

almene boliger fra til private ejere i hhv. udsatte boligområder, ghettoområder og hår-

de ghettoområder? Ministeren bedes redegøre for antallet af boliger, der er solgt fra 

inden for de seneste 10 år, og deres geografiske placering.”  

Svar: 

Kompetencen til at godkende salg af almene boliger er delegeret til Bolig- og Plansty-

relsen, og jeg har indhentet svarbidrag fra styrelsen, der oplyser følgende:  

”På det foreliggende datagrundlag er det ikke muligt at fordele boligerne godkendt til 

salg på udsatte boligområder og ghettoområder, men kun på hårde ghettoområder 

med en udviklingsplan.  

Det kan oplyses, at styrelsen i 2020 har godkendt én ansøgning om salg af 136 almene 

familieboliger i Ringparken i Slagelse Kommune for at give et boligsocialt løft til et 

udsat område som led i udmøntning af en udviklingsplan med det formål at nedbringe 

andelen af almene boliger i området. ”  

For almenboliglovens generelle regler for salg af almene boliger samt oversigt over 

antal almene boliger godkendt til salg gennem de seneste 10 år henvises der til min 

samtidige besvarelse af udvalgets spørgsmål, alm. del, nr. 143. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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